

鄰里支援幼兒照顧計劃  
愛心社區保姆服務  
Neighbourhood Support Child Care Project  
CareNet Child Care Service

### 申請方法 Service Application

家長/法定監護人需親身到中心填寫報名表格及提交所需文件(請致電中心向職員查詢詳情)。

Parents/legal guardians need to fill in the application form **in-person** and submit necessary documents (Please contact our staff for details).

### 辦公時間 Office Hour

星期一至五	上午9:00至晚上9:00
星期六	上午9:00至下午5:00
Monday to Friday	9:00 a.m. to 9:00 p.m.
Saturday	9:00 a.m. to 5:00 p.m.

星期日及公眾假期休息  
Closed on Sunday and Public Holidays

### 退出服務 Exit from Service

- 完成共同協議之服務時段後，服務便會終止。  
When agreed service period completed.
- 六個月或以上未有使用家居照顧服務或中心託管小組，服務便會自動終止。  
If not using home-based child care service or centre-based care group for more than six months.
- 服務使用者可自行要求終止服務。  
Upon request of service users.
- 根據機構政策及社工評估，若認為服務不宜再繼續提供，可要求服務使用者退出相關服務。  
When the service is found not suitable to be continued according to agency policy and social worker's assessment.

### 聯絡我們 Contact Us

寶林愛心社區保姆服務中心

📍 新界將軍澳寶琳北路18號寶林商場205號舖  
No. 205 Po Lam Shopping Centre, 18 Po Lam Road North, Tseung Kwan O, N.T.

計劃網頁



服務專線

☎ 2177 1321



## 香港家庭福利會

### Hong Kong Family Welfare Society

香港家庭福利會(簡稱「家福會」)於1949年正式成立，為香港其中一個主要的非牟利社會服務機構。我們基於「以家為本」的信念，致力提供高質素的專業社會服務，為香港的家庭及大眾謀福祉，培育一個互相關顧的社會。

Established in 1949, the Hong Kong Family Welfare Society (HKFWS) is one of the major charitable non-governmental social welfare organisations in Hong Kong. With a "family-centric" perspective, we are committed to delivering quality and professional social services to enhance the wellbeing of families and individuals in Hong Kong and foster a caring community.

### 服務目的 Service Objective

鄰里支援幼兒照顧計劃(下稱計劃)為因工作安排或突發情況而有幼兒照顧需要但缺乏資源或支援網絡的家長，在鄰里層面提供彈性的日間幼兒照顧服務，從而減低兒童被獨留在家的風險，並推動鄰里照顧、守望相助的精神。

The Neighbourhood Support Child Care Project (NSCCP) aims to provide a flexible form of day child care service at the neighbourhood level to parents who was in need of child care service due to work arrangements or sudden engagement but lack of resources and support network, so as to minimise the risk of children being left unattended and to foster the spirit of mutual help and care in the community.



### 家居照顧服務

#### Home-based Child Care Service

由已接受認可訓練之社區保姆在他們的居所或機構認許的適當地點提供照顧服務。

Child care service provided by child carers who received recognized trainings at their **own residence** or a **suitable place as approved** by the agency.

#### 服務對象 Service Target

- 0歲至學前兒童  
Newborn to pre-primary school children
- 有突發或緊急照顧需要的小學生  
Primary school children with ad-hoc or emergency care needs

#### 服務時間 Service Hours

上午7:00至晚上11:00(按個別家庭之需要)  
7:00 a.m. to 11:00 p.m. (Depends on Individual family need)

#### 服務收費 Service Fee

\$ 28/小時 hour

有社會需要及經濟困難的服務使用者，可向社工申請費用減免。

Service user with social needs and financial hardship may approach project social workers for application of fee waiving.

### 服務範圍 Service Boundary

- 將軍澳及西貢 Tseung Kwan O and Sai Kung



### 中心託管服務

#### Centre-based Care Group

由職員/認可義工於中心提供照顧服務。  
Child care service provided by staff or recognized volunteer **at centre**.

#### 服務對象 Service Target

- 有突發或緊急照顧需要的3歲兒童至小學生  
Children from 3 years old to primary school level with ad-hoc or emergency care needs

#### 服務時間 Service Hours

星期一至五 中午12:00至晚上9:00  
星期六 上午9:00至下午5:00

Monday to Friday 12:00n.n to 9:00p.m.  
Saturday 9:00a.m. to 5:00p.m.

星期日及公眾假期不設服務

No service on Sunday and Public Holidays

#### 服務收費 Service Fee

\$ 20/小時 hour

